
 Skolebestyrelsesmøde 
 Onsdag den 7. februar 2024 

 Kl.: 17.00 til 19.00 

 

Ordstyrer på mødet: Morten Jakobsen 

Fraværende: Gry, Daniel, Heidi 

REFERAT: Carina Sloth 

Nummer Emner Forvent

et tid 

128. Godkendelse af referat 5 minutter 

129. 
Elevrådet (Mathilde 6.b og Aske 5.a)  
Antimobbestrategi:  

Der arbejdes med at gøre strategien mere forståelig for elever. Mere brugbart. Ønske 

om at indsatsen ensrettes mere i klasserne.  

Trivselsmåling:  

Elevrådet gennemgår spørgsmålene i trivselsmålingen med 0.kl 

Spørgsmål til madordning: Elevrådet vil gerne med i udvalg om evt. ny madordning. 

Mobilpolitik: 

Der er kommet nye retningslinjer ift. skærmbrug. Elevrådet tænkes også ind i det. 

10 minutter 

130. 
Velkommen til Jes Lynning Harfeld, nyvalgt forældrerepræsentant 
Jes bor i byen og er far til Thorbjørn 3.a og Solvej 2.b.  

Erfaren i bestyrelsesarbejdet især i sportslig henseende.  

10 minutter 

131. 
Orientering og opfølgning på de 4 spor og fyraftensmøder m. deltagelse af 

skolebestyrelsen. 
Kort orientering om møde 1: 

Deltagere: Sara, Torben, Gry, Daniel, Joan, Susanne 

Fokus på Kvalitet i undervisningen – hvordan skal morgendagens skole se ud 

Oplæg v/Helle Rabøl Hansen om UV, inklusion og fællesskabende didaktikker 

Udfyldelse af Hvad vi drømmer om at blive ved med / hvad vi også drømmer om 

ift. fem områder:  

A: Trivsel 

B: Fællesskaber 

C: Lyst til læring 

D: Medindflydelse 

Andre input og fokusområder 

10 minutter 



Nummer Emner Forvent

et tid 

 

Fra Langå blev nævnt:  

To-lærer ordning - opgradering af fysiske rammer 

Samarbejde med børnehave - også naturbørnehaven 

Socialt frirum i pauserne - flere sociale arrangementer  

Frikvartersaktiviteter - Fællessamlinger 

Teambaseret/tværfaglig UV - Projektarbejde - pædagog i udskolingen 

Elevers medbestemmelse - inddrager indskolingen i elevrådet 

Forældre mere i spil 

Lokal forankring til kultur, erhverv og foreningsliv lokalt 

Arbejder spiller meget fint sammen med arbejdet med Alenkær 

Evaluering af Dafolos indsats ind i facilitering af processen. Kunne have været mere 

professionel.  

 

Godt forberedelsesmateriale.  

Link hertil: 

• Video m. Helle 
https://drive.google.com/file/d/1B_zjIGqMRVZk6FIMgaUhtBBaUsMpVaYJ/view
?usp=sharing 

• Podcast med Helle 
https://stemmerfraskolen.podbean.com/e/f%c3%a6llesskabende-didaktik/  

• Artikel m. Helle https://skolemonitor.dk/debat/art9112606/Lad-2023-
v%C3%A6re-startskuddet-til-mere-skolegl%C3%A6de-og-bedre-
f%C3%A6llesskaber 

Fyraftensmøde 2: Fællesskabende Didaktikker er flyttet til d. 20. marts kl. 16.00 til 

20.00. Samme deltagere som til Spor 1 – 1.afdeling 

Spor 2. Bliver sat i gang senere. 

132. 
Flytte næste skolebestyrelsesmøde den 7. marts 
Forslag: torsdag d. 14. marts kl. 17.00 – 19.00 - Vedtaget 

10 minutter 

133. 
Orientering om arbejde med værdireglsæt mm. 
Ny kommunalretningslinje på området. 

Arbejdsmøde hvor skolens antimobbestrategi skulle skrives ind i en given skabelon.  

Tanker om at man på Langå både kunne have skabelonen liggende samt en børnevenlig 

udgave, som laves i samarbejde med elevrådet.  

Udarbejdelse af et Værdiregelsæt. 

Diskussion rundt om bordet om, hvad der ligger i ordet værdiregelsæt, og hvordan et 

sådan skal forstås.  

Morten og Carina er i gang og vender senere tilbage med endeligt udkast til begge dele 

til bestyrelsen. 

5 minutter 

 PAUSE 15 minutter 

https://drive.google.com/file/d/1B_zjIGqMRVZk6FIMgaUhtBBaUsMpVaYJ/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1B_zjIGqMRVZk6FIMgaUhtBBaUsMpVaYJ/view?usp=sharing
https://stemmerfraskolen.podbean.com/e/f%c3%a6llesskabende-didaktik/
https://skolemonitor.dk/debat/art9112606/Lad-2023-v%C3%A6re-startskuddet-til-mere-skolegl%C3%A6de-og-bedre-f%C3%A6llesskaber
https://skolemonitor.dk/debat/art9112606/Lad-2023-v%C3%A6re-startskuddet-til-mere-skolegl%C3%A6de-og-bedre-f%C3%A6llesskaber
https://skolemonitor.dk/debat/art9112606/Lad-2023-v%C3%A6re-startskuddet-til-mere-skolegl%C3%A6de-og-bedre-f%C3%A6llesskaber
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134. 
Mulighed for køb/bestilling af mad på skolen. 
Skolemad.dk kan ikke på nuværende tidspunkt tilbyde ny aftale. 

Brainstorm på interessenter i lokalområdet el.lign. 

En automat med Arlas produkter, der kan købes i løbet af dagen med enten kort, 

kontanter eller mobilepay. Skolen skal betale for produkterne og står derefter selv med 

ansvaret for, at det bliver solgt og dermed en evt. rest.  

Er der nogle lokale interessenter, der kunne indbydes? 

Hvem skal stå for automaterne? Hvem skal anskaffe dem? 

Mad fra hallens kantine? Kunne man fra skolens side deltage i et bestyrelsesmøde for 

hallen? 

Kunne man høre en lokal butik, om de ville sælge salater/Warps på skolen. Fx 

Rema/365?  

Kroen? Bageren?  

Inden næste møde tager MO og Torben kontakt til LIC og Line kontakt til REMA/365. 

MO kontakter Arla 

Nedsættelse af arbejdsgruppe: Udskydes til næste møde 

Husk at tænke elevrådet med 

20 minutter 

135. 
Princip arbejde på Langå Skole 

Næste i rækken er Lejrtur og skolerejser, se link 
https://langaaskole.randers.dk/vaerdier-og-politikker/principper/lejrtur-og-

skolerejser/ 

Proces-arbejde med principper fremadrettet 

1. Nedsættelse af arbejdsgruppe (Møde 1) 10 min. 
CHS, Line, Heidi (SAT) 

Udvalget mødes 26.feb. CHS hører Heidi (SAT) om hun kan deltage 

2. Arbejdsgruppen arbejder med princippet Præsentation af arbejdsgruppens 
arbejde og bestyrelsen har mulighed for at drøfte indholdet af det justerede 
princip. Hvis der ikke er noget kan princippet godkendes (Møde 2) 20 min. 

3. Ved behov for ændringer, juster arbejdsgruppen yderligere 
4. Princippet godkendes (Møde 3) 5 min. 

 

10 minutter 

136. 
Meddelelser fra skoleledelsen 

- Nerd – arkitekter 
Man er nu gået fra de fysiske rammer til at kigge mere ind i de didaktiske 

rammer og læringsrum. For eksempel klasselokaler, faglokaler, grupperum 

mm. Skolen får besøg af dem torsdag, hvor de efterfølgende laver en idebank 

med hvor der skal laves en indsats (hvilke skoler og med hvad) 

Puljen er 140 millioner til hele Randers. Dog er der allerede afsat en stor del til 

udbygning af skoler i Sydbyen.  

Kan man bruge den lange gang til andet en bare gennemgang? Lave noget 

miljø?  

10 minutter 

https://langaaskole.randers.dk/vaerdier-og-politikker/principper/lejrtur-og-skolerejser/
https://langaaskole.randers.dk/vaerdier-og-politikker/principper/lejrtur-og-skolerejser/
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- Vandskade på skolen, PLC 
MO og CHS forfatter et skriv omkring hvor vi er i planen, og hvad der sker 

fremadrettet 

Kunne man nytænke biblioteket, når der alligevel skal indkøbes nyt materiale? 

- Afslutning af årsregnskab 
Der forventes et fint overskud 

Budgettet kommer medio marts. Herefter kigges ind i næste skoleår ift. antal 

elever/medarbejdere.  

- Nye retningslinjer for brug af Skærm i undervisningen (vi arbejder videre med 
det næste gang) 
Link hertil: https://www.uvm.dk/-

/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf 

- Opfølgning fritidsklub 
Henvendelsen er blevet skubbet lidt, da der blev prioriteret ungdomsklubber i 

stedet for.  

Der er dog gode takter fra skolechefen i forhold til at oprette en klub, og der vil 

snarest komme nyt herom, som Morten vil tage med på næste SKB.  

137. 
Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 
Intet 

5 minutter 

138. 
Meddelelser fra formand og medlemmer 
Intet 

5 minutter 

 
Evt. 
Mulighed for etablering af en sti fra P-pladsen foran børnehaven op til skolens. SFO og 

indskolingsgangen? MO hører ejendomsservice.  

Status på udearealer:  

Uge 10 bliver der præsenteret et udspil, som elevrådet har arbejdet med. Vild med 

vilje, hvor Tim har høstet frø, så der bliver en bramme med vilde planter. 

Skole sø. Landskabsarkitekten kommer med udspil i uge 10.  

Skal vi søge puljer, skal vi bruge en tegning.  

Frugttræer ved boldbanerne.  

Har vi hørt mere til Sikker Trafik på skolevejen? Nej. Henvendelsen er modtaget.  

 

Næste skolebestyrelsesmøde torsdag den 14.03.2024 klokken 17.00 til 19.00 

Punkter til næste møde: 

Fritidsklub 

Skærmanbefalinger 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf

